附件三：
物理系第一届大学生物理学术竞赛题目
1、 Drying
Investigate the drying process of a vertical wet paper sheet. Howdoes the boundary of drying move?

研究一片垂直湿纸巾的干燥过程。请问干燥区域的边界将如何移动。 

2、 Twisted rope
Hold a rope and twist one end of it. At some point the rope will form a helix or a loop. Investigate and explain the phenomenon.

握住一根绳子并扭曲其一端。在某一时刻，绳子将生成环形或螺旋形。试研究并解释这一现象。
3、Water rise

Fill a saucer up with water and place a candle vertically in the middle of the saucer. The candle is lit and then covered by a transparent beaker. Investigate and explain the further phenomenon.

在一个碟子中装满水并在中央处垂直地插入一根蜡烛。点燃蜡烛然后用一个透明的烧杯罩住它。试研究并解释这一现象。
4、 Magnet and coin
Place a coin vertically on a magnet.Incline the coin relative to the magnet and then release it. The coin may fall down onto the magnet or revert to its vertical position. Study and explain the coin’s motion.磁力
将一枚硬币垂直地放在磁铁上。如果向磁铁方向倾斜这枚硬币后释放它，硬币可能会下落到磁铁上，或恢复垂直的位置。试研究并解释硬币的运动。
注意：题目不能只看翻译必须充分参考原题
